



Second European meeting at Genk for OK and OK-Junior

07.05.2019



One month after the opening of the FIA Karting European Championship - OK & Junior, the Genk circuit will host the second of the four European Competitions with the Kart Grand Prix of Belgium from 16th to 19th May. At this Competition, some changes in the hierarchy can be expected from Drivers wanting to even the score and not be left behind in the standings before the halfway point in the season.

Dubbed the "Home of Champions", in 2018 the Horensbergdam Circuit in Genk was the scene of a World Competition that was particularly successful in terms of racing and organisation. Justifiably known for its selectivity, the 1360 m of the Belgian track will provide an ideal setting for the 169 Drivers entered for the second Competition of the 2019 FIA Karting European Championship - OK & Junior. In the two categories in the running, some usually frontrunning Drivers did not succeed as much as they wished during the opening Competition on the circuit of Angerville (FRA), while newcomers had the opportunity to put themselves forward. This situation forecasts interesting situations for the Kart Grand Prix of Belgium, both rematch and confirmation.

Patterson the new favourite in OK

With a remarkable start to the season, Dexter Patterson (GBR) took the lead over his elders in the Angerville Competition while Juho Valtanen (FIN) showed impressive determination ahead of Gabriele Mini' (ITA). Taylor Barnard (GBR) and Dilano Van T'Hoff (NLD) did not find themselves in the European top five by chance. Others not to be forgotten are Lorenzo Trivisanutto (ITA), who made a good recovery in the Final, Pedro Hiltbrand (ESP), who led Qualifying and the heats, and Dino Beganovic (SWE) and Matheus Morgatto (BRA) who were often very fast. Like several other competitors, the reigning European Champion Hannes Janker (DEU) will undoubtedly be keen to forget his French result.

Provisional classification of the FIA Karting European Championship - OK before the second round at Genk

- 1- Dexter Patterson - 35 points
- 2- Juho Valtanen - 29 points
- 3- Gabriele Mini' - 24 points
- 4- Taylor Barnard - 19 points
- 5- Dilano Van T'Hoff - 18 points

Can Taponen contain his rivals?

The forces involved are not yet fully revealed in the 2019 FIA Karting European Championship -

Junior. The surprise victory of Tuuka Taponen (FIN) in Angerville had to provoke some questions for his opponents. Although Thomas Ten Brinke (NLD) is best placed to respond, others have not yet given up their claim to the European title. For the moment, Nikita Bedrin (RUS), Rafael Chaves Camara (BRA), Laurens Van Hoepen (NLD), Arvid Lindblad (GBR) Andrea Kimi Antonelli (ITA), Enzo Trulli (ITA) and Robert De Haan (NLD) are a long way from their goals. They must achieve convincing results in Belgium to not let their chances fly away irretrievably.

Provisional ranking of the FIA Karting European Championship - Junior before the second event at Genk

- 1- Tuuka Taponen - 35 points
- 2- Thomas Ten Brinke - 25 points
- 3- Ugo Ugochukwu - 18 points
- 4- Tymoteusz Kucharczyk - 18 points
- 5- Jamie Day - 16 points

The Competition will be available on the official FIA Karting Championship app for iOS and Android mobile devices and at www.cikfia.com.

Qualifying Practice will take place on Friday 17th May between 16:30 and 17:55. The Qualifying Heats will occupy all day Saturday, 18th May between 9:30 and 18:20 before ending on Sunday, 19th May from 10:30 to 12:25. The OK-Junior Final will then start at 13:50 and the OK Final at 14:55.

Second rendez-vous européen à Genk pour les OK et OK-Junior

Un mois après l'ouverture du Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior, c'est le circuit de Genk qui va accueillir la deuxième des quatre Compétitions européennes lors du Kart Grand Prix de Belgique du 16 au 19 mai. À l'occasion de cette nouvelle donne, certains changements vont probablement intervenir dans la hiérarchie de la part de Pilotes souhaitant prendre leur revanche et ne pas se laisser distancer au classement avant le cap de la mi-saison.

Surnommé "Home of Champions", le Circuit Horensbergdam de Genk avait été le théâtre en 2018 d'une Compétition mondiale particulièrement réussie sur le plan sportif comme au niveau de l'organisation. Réputés à juste titre pour leur sélectivité, les 1360 m du tracé belge fourniront un cadre idéal pour les 169 Pilotes inscrits à la deuxième Compétition du Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior 2019. Dans les deux catégories en lice, quelques Pilotes de premier plan n'ont pas réussi comme ils le souhaitaient leur parcours lors de la Compétition inaugurale sur le circuit d'Angerville (FRA), tandis que des nouveaux venus ont eu l'opportunité de se mettre en avant. Cette situation annonce des réactions intéressantes, entre revanches et confirmations, pour le Kart Grand Prix de Belgique.

Patterson, le nouveau favori en OK

Auteur d'un début de saison remarquable, Dexter Patterson (GBR) a pris l'ascendant sur ses aînés lors de la Course d'Angerville alors que Juho Valtanen (FIN) révélait une détermination impressionnante en devançant Gabriele Mini' (ITA). Taylor Barnard (GBR) et Dilano Van T'Hoff (NLD) ne se sont pas retrouvés dans le top 5 européen par hasard. Il ne faudrait cependant pas oublier trop vite Lorenzo Trivisanutto (ITA), bien revenu en Finale, Pedro Hiltbrand (ESP) le poleman des chronos et leader des manches, Dino Beganovic (SWE) ou encore Matheus Morgatto (BRA) souvent très rapides. Comme plusieurs autres compétiteurs, le Champion d'Europe en titre Hannes Janker (DEU) aura sans aucun doute à coeur de faire oublier son résultat français.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - OK avant la deuxième épreuve de Genk

- 1- Dexter Patterson - 35 points
- 2- Juho Valtanen - 29 points
- 3- Gabriele Mini' - 24 points
- 4- Taylor Barnard - 19 points
- 5- Dilano Van T'Hoff - 18 points

Taponen pourra-t-il contenir ses rivaux ?

Les forces en présence ne sont pas encore totalement révélées dans le Championnat d'Europe FIA Karting - Junior 2019. La victoire surprise de Tuuka Taponen (FIN) à Angerville a dû provoquer quelques remises en questions chez ses adversaires. Si Thomas Ten Brinke (NLD) est le mieux placé pour lui donner la réplique, d'autres n'ont pas encore renoncé à prétendre au titre européen. Classés pour l'instant bien loin de leurs objectifs, Nikita Bedrin (RUS), Rafael Chaves Camara (BRA), Laurens Van Hoepen (NLD), Arvid Lindblad (GBR) ou encore Andrea Kimi Antonelli (ITA), Enzo Trulli (ITA) et Robert De Hann (NLD) doivent impérativement décrocher des résultats probants en Belgique pour ne pas laisser leurs chances s'envoler irrémédiablement.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - Junior avant la deuxième épreuve de Genk

- 1- Tuuka Taponen - 35 points
- 2- Thomas Ten Brinke - 25 points
- 3- Ugo Ugochukwu - 18 points
- 4- Tymoteusz Kucharczyk - 18 points
- 5- Jamie Day - 16 points

La Compétition sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles IOS et Android et sur le site www.cikfia.com.

Les Essais Qualificatifs auront lieu vendredi 17 mai entre 16h30 et 17h55. Les Manches Qualificatives occuperont toute la journée du samedi 18 mai entre 9h30 et 18h20 avant de s'achever dimanche 19 mai de 10h30 à 12h25. La Finale OK-Junior partira ensuite à 13h50 et la Finale OK à 14h55.

© Photo FIA Karting/KSP